
Oversigt over de svar Holbæk Kommune har givet Trampestisgruppen på 
klagepunkter over dårlige vedligeholdelse af stierne 2024 

Svar på 2. klage til kommune over dårlig vedligeholdelse af Trampestierne


15. november 2024: Kim Døsing Sørensen Afdelingsleders svar på klage af 8. oktober 2024 
 

Tak for din mail til Holbæk Kommune og tilbagemelding på mailen fra den 25. september.

Vi beklager, at vores svar ikke var fyldestgørende.

 

Nedenfor finder du svar på jeres spørgsmål.


1) Kan opgaven med at slå stierne på Orø blive udliciteret, er der lavet en beregning på, hvad det 
vil koste?

En politisk beslutning er nødvendig for at udlicitere kommunale opgaver, hvilket efterfølges af en 
potentialeafklaring med eventuelt efterfølgende udbud. Derfor er der ikke foretaget beregninger af, 
hvad det ville koste.

 

2) Stien fra Olufsminde op mod Bybjerggårdsvej er forsat ikke slået, hvornår bliver den det? Den 
er blevet fint slået de forrige år, og ligger på tørt område, hvor slagklipper kan køre.

Stien på Olufsminde op mod Bybjerggårdsvej blev slået i uge 41.

Grunden til, at den ikke blev slået tidligere, var, at stykket ikke var markeret på kortet. Det er nu 
blevet tegnet ind, så stien vil blive slået fremover.

 

3) De stier, som ligger på fredede områder, skal minimum slås og gøres fremkommelige en gang 
om året (§ 8 stk. 8 i fredningsaftalen), så hvorfor vil driften ikke gøre det i år, når det er blevet gjort 
de tidligere år, og det står i fredningsaftalen?

Drift & Vedligehold bestræber sig på at efterleve fredningsaftalen. Vi kan dog ikke garantere en 
specifik dato for, hvornår de fredede områder bliver slået.

Kommunen har desuden en grejtrailer, som kan lånes, hvilket andre også benytter.

 

4) Hvorfor bruger driftsafdelingen ikke de indtegninger, vi i fællesskab har lavet på kort, over stier 
som skal slås. Enten i papir format eller lagt ind i deres GIS system?

Vi er tidligere blevet lovet, at denne kortlægning ville blive lagt ind i kommunes GIS system. 

Drift & Vedligehold anvender stadig håndtegnede kort, som opdateres ved fejl. Kortene ligger klar i 
GeoFokus-systemet til næste sæson.

 

5) Kan der være rigtigt, at Lokalforum ikke modtager svar på den klage, som Lokalforum sendte til 
Driftsafdelingen d. 24. juni 2024?

Vi beklager det manglende svar på den skriftlige klage fra den 24. juni.

 

Som vi læser klagen, efterlyser I svar på fire punkter, og de kommer her:

 

Indtegning af de stier som skal slås af kommunen på Orø, på GIS kort.

Kortene ligger klar på Geofokus-systemet til den næste sæson.

 

For enden af Bybjerggårdsvej. Etablering af hegn med fjeder-tråd, så slåmaskine kan komme 
igennem hegnet.

Vi får løst opgaven med hegnet inden næste slåning. Vi skal dog også have set på stien i den 
anden ende af området, da den er meget stejl og har mange sten.

 

Gøre Stien ved Langdal 9 fremkommelig, så der kan køres med slåmaskine. Lodsejer er positiv 
overfor dette.

Vi har haft folk her med en minigraver for at fjerne sten, så det er blevet lettere at køre der.

 

Trampestigruppen blev på mødet i januar stillet i udsigt at hvis planerne om at slå stierne på Orø 
ikke kunne holdes, så ville driftsafdelingen orientere Trampestigruppen.




Vi skal slå mange stier i hele Holbæk Kommune, og der er ikke altid ressourcer til at give besked, 
hver gang planerne ændrer sig. Det beklager vi. Vi vil gøre, hvad vi kan for at blive bedre til at tage 
kontakt, hvis tidsplanerne ikke bliver overholdt fremover.

 

Hvordan vil Driftsafdelingen konkret skabe en bedre dialog med Trampestisgruppen ?

Trampesti-gruppen er altid velkommen til at kontakte Drift & Vedligehold. Vi værdsætter jeres 
dedikation og engagement.

 

Vi håber, at vi nu har givet jer de svar, I søger, og ser frem til et godt samarbejde fremover.

 

Med venlig hilsen

 

Kim Døsing Sørensen  

Afdelingsleder

E-mail: kimso@holb.dk


—————————————————————————————————————————-


Svar på 1. kage til kommunen over dårlig vedligeholdelse af Trampestierne på Orø 

  
25. september 2024: Michael Nybo Driftsleders svar på klage af 12. september 2024 

Tak for din henvendelse til borgmesteren, udvalgsformanden m.v., på hvis vegne jeg svarer. Da 
henvendelsen indeholder flere punkter, svares der med udgangspunkt i de oplistede punkter.

 

Punkt 1: Manglende/ustabile slåninger i forhold til det, som er aftalt (uge 21, 26 og 35).

 

Ugerne er vejledende. Driften forsøger at ramme så tæt på som muligt, men tidspunktet afhænger 
af vejret, mandskab og maskiner. Der er ikke manglende slåning, men i perioder er det for vådt, og 
det er ikke foreneligt med drift, maskinel og ressourcer. Desuden er stierne af en stand, der 
desværre gør, at udstyret til tider går i stykker eller sidder fast i terrænet.

 

Punkt 2: Der kommer først gang i slåningen, når Trampestisgruppen gentagne gange rykker for 
det.

 

Slåning af Orøs naturstier indgår i den samlede plan for slåning af kommunens ca. 30 naturstier. 
Holbæk Kommune råder over én slagleklipper til alle naturstierne.

 

Punkt 3: Nogle stier er i år ikke blevet slået, selvom der kan køre slagleklipper på stien.

 

Seneste klipning var den 26. august 2024. Derudover er der før denne dato klippet i uge 23 og to 
gange i uge 29. Slagleklipperen kan ikke klippe, hvor der er tagrør, sten eller lignende, og det må 
ikke fjernes, da det er fredet område.

 

Punkt 4: De stier på fredede områder, hvor der ikke kan køre slagleklipper, men som minimum 
skal klippes en gang om året, er ikke blevet slået i år.

 

Der er ikke aftale om, at der skal klippes med andre maskiner. Kommunen har en grejtrailer, som 
borgerne kan låne til selv at rydde de områder, som kommunen ikke skal vedligeholde. Det er et 
tilbud, mange frivillige benytter sig af.

 

Punkt 5: De indtegninger, som i januar 2024 blev foretaget over stierne på Orø, der skal slås, er 
ikke lagt ind i GIS, og slagleklipper-manden følger heller ikke papirudgaverne. Nyt driftsmandskab 
har derfor svært ved at se, hvilke stier de skal og kan slå.

 

Holbæk Kommune er ikke i besiddelse af GIS-koordinater, der kan understøtte rutefortegnelser. 
Nye medarbejdere på ruten er blevet oplært, så de bliver i stand til at løse opgaven.

 




Punkt 6: Manglende kommunikation omkring slåning af stierne og andre vedligeholdelsestiltag.

 

Der er ikke truffet aftale om yderligere tiltag mellem driftsafdelingen og trampestisgruppen på Orø. 
Vi anerkender, at kommunikation altid kan forbedres.

 

Punkt 7: Manglende svar fra driftsafdelingen på skriftlig klage fra Lokalforum den 24. juni 2024.

 

Administrationen beklager det manglende svar på den skriftlige klage den 24. juni.

 

Vi forstår frustrationen over de udfordringer, der er oplevet med overholdelse af aftaler omkring 
drift og vedligehold af stierne. Det er beklageligt, at kommunikationen ikke har været 
tilfredsstillende, og at nogle stier ikke er blevet slået som ønsket. Vi vil tage jeres feedback til 
efterretning og arbejde på at forbedre kommunikationen fremadrettet. Desværre har vi på 
nuværende tidspunkt ikke mulighed for at tildele flere ressourcer til opgaven. Vi vil dog gerne 
fortsætte dialogen med jer for at finde løsninger, der kan minimere udfordringerne og 
frustrationerne. Vi ser frem til et fortsat godt samarbejde og håber, at vi sammen kan finde 
løsninger, der tilgodeser alle parter.


Michael Nybo  

Teamleder for Team Grønne Fællesarealer

Telefon: 72366029

E-mail: MNY@holb.dk


